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Milí čtenáři!

Rok 2024 se bude za pár dnů přesouvat již do svého dru-
hého čtvrtletí. Březen je pomalu za námi a březen je i dal-
ší měsíc, kdy opět vycházejí Kobylnické listy, tentokrát 
první letošní. 

A co se v aktuálním čísle dozvíte? Jedním z důležitých do-
kumentů, kterým se obec řídí, je její roční rozpočet. Ten 
schvalovalo prosincové zastupitelstvo. Na dalších stra-
nách se mimo jiné budete moci přečíst o schválených pa-
rametrech rozpočtu a o letošních plánovaných výdajích.

V uplynulých měsících se také uskutečnila řada akcí. 
Prostřednictvím několika článků se budeme moci vrátit 
k proběhlému adventu, obecnímu plesu a k dalším usku-
tečněným akcím a aktivitám. 

A jak je v závěru Kobylnických listů zvykem, dočtete se 
také řadu pozvánek na akce, které jsou před námi, a to 
včetně kalendáře na další čtvrtletí.

No a tímto číslem také vstupujeme do další dvacetiletky 
Kobylnických listů. Předchozí prosincové číslo bylo vydá-
no po 20 letech od vydání prvního čísla Kobylnických listů 
v roce 2003. A právě o historii Kobylnických listů se na 
následujících stránkách také dočtete.

Závěrem tohoto úvodníku bych Vám všem chtěl rovněž 
popřát příjemné prožití blížících se velikonočních svátků 
a pěkný začátek jara. 

Příjemné čtení!

Michael Ulbrich, starosta obce
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Informace 
z rady obce
Od poslední uzávěrky Kobylnických 
listů se rada obce sešla celkem na 
8 schůzích a řešila zejména následu-
jící záležitosti:

SOUHLAS S VÝSADBOU STROMŮ 
A KEŘŮ NA POZEMCÍCH OBCE
Rada obce schválila souhlas s výsad-
bou a  závazek k  následné péči pro 
výsadbu stromů a  keřů kolem polní 
cesty k letišti a kolem cyklostezky na 
Praci pro Sázíme stromy, z. ú., který 
zajistí pro obec bezúplatně výsadbu 
a její předání obci k následné péči.

ZŠ A MŠ KOBYLNICE
Rada obce projednávala řadu bodů 
týkajících se základní a  mateřské 
školy. Byl navýšen počet členů škol-
ské rady ze 3 členů na 6 členů. Byly 
schváleny nové zásady vztahů vyme-
zující některé vztahy a postupy, které 
by v rámci spolupráce a komunikace 
mezi příspěvkovou organizací a obcí 
měly být dodržovány. Také byly pro-
jednávány výsledky veřejnospráv-
ní kontroly školy, kterou prováděla 
obec ve spolupráci s  auditorskou 
společností, a výsledky inspekce pro-
vedené v prosinci 2023 Českou škol-
ní inspekcí. V souvislosti s končícím 
funkčním obdobím současné ředitel-
ky byl vyhlášen konkurz na obsazení 
pracovního místa ředitele ZŠ a  MŠ 
Kobylnice a paní ředitelka byla odvo-
lána k 31. 7. 2024 z funkce.

ÚZEMNÍ PLÁN
Rada obce se zabývala vývojem po-
řizování územního plánu a  pověřila 
starostu k jednání směřující k ukon-
čení smlouvy o  dílo na zpracování 
územního plánu se stávajícími zpra-
covateli. Následně byla schválena do-
hoda o ukončení smlouvy a schvále-
na smlouva s novými zpracovateli.

ZMĚNA CENÍKU  
KE SMLOUVĚ S AVE
AVE předložilo obci nový ceník pro 
rok 2024. V  rámci cen dochází ze-
jména k nárůstu z 512 Kč bez DPH za 
občana a rok na částku 573 Kč. Jedná 
se tedy o nárůst o 12 %. Cena s DPH 
pak činí 693 Kč. S ohledem na daňové 
změny však reálné navýšení pro obec 
činí 18 % a 105 Kč na občana a rok.

SMLOUVA O SPOLUPRÁCI 
S EKO-KOM
Obec objednala zpracování Studie op-
timalizace odpadového hospodářství 
obce Kobylnice. V  rámci schválené 
smlouvy o  spolupráci obec dostane 
od EKO-KOM příspěvek na zpraco-
vání studie 30 % ceny studie, tedy 
12.705 Kč.

OBJEDNÁVKA SCHVALOVACÍ 
DOKUMENTACE K ÚSEKOVÉMU 
MĚŘENÍ NA ULICI PONĚTOVICKÉ
Rada obce schválila objednání schvalo-
vací dokumentace k úsekovému měře-
ní rychlosti na ulici Ponětovické.

Informace ze 
zastupitelstva 
obce
Zastupitelstvo obce se sešlo na svém 
prosincovém a  únorovém veřejném 
zasedání a projednávalo zejména ná-
sledující záležitosti:

ROZPOČET OBCE 2024 
A STŘEDNĚDOBÝ VÝHLED 
ROZPOČTU 2025-2029
Zastupitelstvo obce schvalovalo roz-
počet obce na rok 2024 a střednědo-
bý výhled rozpočtu obce na období 
2025 až 2029. O  nich jsou sepsány 
samostatné články.

ZÁVAZNÉ UKAZATELE ZŠ A MŠ 
KOBYLNICE NA ROK 2024
Zastupitelstvo obce schvalovalo roč-
ní příspěvek obce jako zřizovatele na 
provoz školy. O rozpočtu školy je se-
psán samostatný článek.

AKČNÍ KLIMATICKÝ PLÁN SECAP
Zastupitelstvo obce schvalovalo Akč-
ní plán pro udržitelnou energii a kli-
ma do roku 2030.

DODATEK PLÁNOVACÍ SMLOUVY 
(ULICE UZAVŘENÁ)
Zastupitelstvo obce v  roce 2020 
schválilo v  souvislosti s  připravo-
vanou výstavbou rodinného domu 
na ulici Uzavřené plánovací smlou-
vu. Termín pro vybudování veřej-
né infrastruktury byl stanoven do 
31. 12. 2023. Dodatkem byl tento ter-
mín posunut do 30. 9. 2024.

DODATEK PLÁNOVACÍ SMLOUVY 
SE ZELENÁ POLE S. R. O. 
(LOKALITA POD KOPCEM)
Dne 12.  5.  2021 byla se Zelená 
pole  s.  r.  o. uzavřena plánovací 
smlouva v  souvislosti s  připravova-
nou výstavbou 10 rodinných domů 
v  lokalitě Pod Kopcem. Předmětem 
schváleného dodatku je změna zá-
vazku stavebníka bezúplatně převést 
vybudovanou splaškovou kanalizaci 
a vodovod nikoliv na Svazek obcí pro 
vodovody a  kanalizace Šlapanicko, 
ale na obec.

DODATEK PLÁNOVACÍ SMLOUVY 
SE ZELENÁ POLE S. R. O. 
(LOKALITA U BAŽANTNICE)
Dne 21.  10.  2021 byla se Zelená 
pole  s.  r.  o. uzavřena plánovací 
smlouva v  souvislosti s  připravova-
nou výstavbou rodinných domů za 
hřbitovem u bažantnice. Předmětem 
schváleného dodatku k  uzavřené 
smlouvě je jednak změna závazku 

Michael Ulbrich, starosta obce
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stavebníka převést vybudovanou ka-
nalizaci a  vodovod nikoliv Svazku 
obcí pro vodovody a kanalizace Šlapa-
nicko, ale obci. Další změnou je rozší-
ření výčtu pozemků dotčených stav-
bou veřejného osvětlení i o pozemek 
p. č. 99/1. Dále je také doplněn záva-
zek stavebníka vybudovat veřejnou 
komunikaci i na pozemku p. č. 94/151 
a  tuto stavbu následně převést obci. 
Mění se také lhůta pro splatnost sjed-
nané úplaty pro obec z 31. 3. 2022 na 
31. 12. 2024.

KONCEPCE OBCE KOBYLNICE 
O ROZVOJI ZŠ A MŠ KOBYLNICE
Zastupitelstvo obce v  září  2023 pro-
jednávalo výsledky dotazníkového še-
tření ve škole. V rámci diskuze bylo 
avizováno, že tyto výsledky budou 
jedním z  podkladů pro zpracování 
představ obce o  rozvoji naší školy. 
V prosinci 2023 rovněž ve škole pro-
běhla kontrola za strany České školní 
inspekce a  závěry inspekční zprávy 
byly pro obce rovněž důležitým pod-
kladem při zpracovávání své koncep-
ce rozvoje školy.
V  rámci schválené koncepce jsou 
navrženy obecné body a  směřování 
činností obce a  školy k  celkovému 
rozvoji naší školy a k jejímu dalšímu 
zlepšování. Tyto vize obce pak budou 
realizovány prostřednictvím násle-
dujících konkrétních aktivit, které 
budou zpracovanou koncepci rozví-
jet, upřesňovat a uskutečňovat, a na 
kterých bude obce se školou společně 
spolupracovat.

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
O NOČNÍM KLIDU
Obec na každý rok vydává obecně zá-
vaznou vyhlášku, ve které stanovuje 
dny, kdy je doba nočního klidu upra-
vena v  souvislosti s  organizovanými 
akcemi. Vyhláška byla sestavena na 
základě známých termínů akcí v roce 
2024 a na základě požadavků jednot-
livých organizátorů. Do vyhlášky jsou 
zařazeny akce, které se budou konat 
pravděpodobně v parku u sokolovny.

Michael Ulbrich, starosta obce

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
O MÍSTNÍM POPLATKU ZE PSŮ
V  návaznosti na novelu zákona 
o  místních poplatcích bylo potřeba 
schválit i novou vyhlášku o místním 
poplatku ze psů. Současně také byla 
cena poplatku, která od roku 2006 
nebyla měněna, stanovena na částku 
200 Kč za každého psa.

PRODEJ ČÁSTI POZEMKU  
P. Č. 158 NA ULICI UZAVŘENÉ
V  souvislosti s  plánovanými staveb-
ními úpravami rodinného domu na 
ulici Uzavřené je dle projektové do-
kumentace mimo jiné navrženo za-
teplení domu. Toto případné zatep-
lení zasahuje do pozemku p. č.  158 
ve vlastnictví obce. V této souvislosti 
zastupitelstvo obce schválilo smlou-
vu o smlouvě budoucí kupní na část 
pozemku o výměře 2 m2.

ROZHODNUTÍ O NÁZVECH ULIC
S ohledem na současnou výstavbu v lo-
kalitě Za Humny zastupitelstvo obce 
schválilo pro tuto výstavbu nové názvy 
ulic, a to Ječná, Spojovací a Žitná.

DODATEK PLÁNOVACÍ SMLOUVY 
S NOVÉ KOBYLNICE S. R. O. 
(LOKALITA ZA HUMNY)
Dne 13. 1. 2022 byla s Nové Kobylni-
ce s. r. o. uzavřena plánovací smlou-
va, a  to v  souvislosti s  připravova-
nou výstavbou 37 rodinných domů 
a  související veřejné infrastruktury. 
Předmětem schváleného dodatku je 
aktualizace výkresové dokumentace, 
vybudování zpevněné štěrkové ko-
munikace o šířce 2,5 m na pozemku 
obce v místech, kde v současné době 
vede nezpevněná polní cesta, a upřes-
nění podmínek pro předání pozemků 
obci.

Třídění 
odpadu
V  tomto čísle Kobylnických listů se 
budu věnovat odpadu, který je možné 
odevzdat na sběrném dvoře, a to ob-
jemnému odpadu. Je to odpad, který 
nepatří do složek tříděného odpadu. 
Jedná se tedy o  směsný nadměrný 
odpad, který se nevejde do popel-
nic. Na rozdíl od popelnic (nádob na 
směsný komunální odpad), z kterých 
je odpad svozovou firmou odvážen do 
spalovny, je objemný odpad odvážen 
na skládku. Spalovna není na roz-
měrný odpad zařízena.

Od 1.  ledna roku 2030 je dle záko-
na o  odpadech zakázáno ukládat na 
skládku odpady, které mohou být 
nadále jinak využity. Terminologicky 
se dle zákona jedná o odděleně recy-
klovatelné složky komunálního odpa-
du. Tedy odpad, který lze recyklovat 
nebo energeticky využívat (spalovat). 
Obec je povinna zajistit, aby v letech 
2025 – 2030 byl tento podíl z celko-
vého komunálního odpadu 60%, v ná-
sledujících letech 65% a od roku 2030 
70%. Při překročení limitu bude mu-
set obec uhradit za skládkování na-
víc stanovenou částku za tunu odpa-
du. Proto je třeba věnovat pozornost 
tomu, co do kontejneru na objemný 
odpad ukládáme. Měl by zde být od-
kládán odpad pouze nadměrný a dále 
nevyužitelný. Tedy pokud možno 
oddělené kovové, dřevěné, skleněné 
a plastové části, které jsou recyklova-
telné. Tyto části prosím oddělte z od-
padu před odvozem na sběrný dvůr. 
S objemným odpadem už dále nema-
nipuluje ani obsluha sběrného dvora, 
ani svozová firma a tento odpad je od-
vážen přímo na skládku.

Alena Ulbrichová
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Za uplynulé čtvrtletí oslavili  
narozeniny tito jubilanti:

ŘÍJEN
 80 let František Kopřiva

 82 let Jana Christová

 82 let Václav Karmazín

 83 let Lenka Procházková

LISTOPAD
 82 let  Antonie Králová

 82 let Marie Špondrová

 83 let Anna Veselá

 84 let Josef Král

 86 let Marie Kudová

PROSINEC
 82 let Marie Benešová

 82 let Eva Mazalová

 83 let Vlasta Vičarová

 87 let Jenovéfa Večeřová

 89 let Judita Rabatinová

Naši
jubilanti

Volby do 
Evropského 
parlamentu
Volby se budou konat v pátek 7. červ-
na 2024 od 14.00 hodin do 22.00 ho-
din a v sobotu 8. června 2024 od 8.00 
hodin do 14.00 hodin.

Místem konání voleb je zasedací 
místnost obecního úřadu Kobylnice, 
Na Budínku 240, Kobylnice.

Volič může požádat ze závažných, 
zejména zdravotních, důvodů obec-
ní úřad na tel. 544 228 383 a  v  den 
voleb okrskovou volební komisi na 
tel. 544 244 810 o  volební přenosnou 
schránku.

Jaroslava Urbánková, 
administrativní pracovnice

Informace 
z evidence 
obyvatel
K 31. 12. 2023, dle evidence obyvatel, 
bylo v obci přihlášeno k trvalému po-
bytu celkem 1 189 občanů a 42 trvale 
žijících cizinců nebo cizinců s dočas-
nou ochranou. V roce 2023 se 25 ob-
čanů přistěhovalo k trvalému pobytu, 
13 občanů se v  průběhu roku odstě-
hovalo, narodilo se 15 dětí (8 chlapců 
a 7 dívek) a 10 spoluobčanů zemřelo.

Jaroslava Urbánková, obecní úřad

Přehled 
odpadů

Jaroslava Urbánková, obecní úřad

Občané naší obce v roce 2023 vypro-
dukovali, odevzdali a vytřídili celkem:

Druh odpadu množství
Směsný komunální 
odpad

 153,28 t

Nebezpečný odpad  1,33 t

Pneumatiky  1,68 t

Objemný odpad  29,02 t

Skleněné odpady  18,69 t

Plasty  15,44 t

Dřevo  18,98 t

PET lahve  4,29 t

Papír  27,11 t

Kov  93,50 t

Textil  4,64 t

Biologicky rozložitelný 
odpad

 195,18 t

Jedlý olej a tuk  0,15 t

Stavební suť  30,89 t

Elektroodpad  7,93 t
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Práce na 
veřejné 
zeleni
Pokračovali jsme v  zimních pracích. 
Například jsme prováděli ořez vět-
ví keřů a  stromů na konci ulice Pol-
ní, v  parčíku před garážemi na uli-
ci Táborská a  na hřbitově. Uklízeli 
jsme listí na návsi, v parcích na ulici 
Táborské a na hřbitově. Dále jsme se 
věnovali údržbě majetku a  zahradní 
techniky. Také jsme prováděli pálení 
klestí pod letištěm v  lokalitě Bezdě-
kov. Zde bylo dodavatelsky prove-
deno čištění náletových dřevin od 
suchých větví a  lepší zprůchodnění 
polní cesty.

Alena Ulbrichová

Parta HIC 
v Kobylnicích
Naše obec je členem Místní akční 
skupiny (MAS) Slavkovské bojiště. 
Tato skupina se zabývá mnoha pro-
jekty. Jedním z  nich je projekt na 
zaměstnávání osob dlouhodobě neza-
městnaných, který byl nazván Parta 
HIC. Jedná se o  skupinu tří mužů, 
kteří pracují na vyžádání v členských 
obcích MAS. U  nás pracovali od 20. 
do 22. 2. letošního roku a štěpkovali 
na štěpkovači, který je ve vlastnictví 
MAS, dřevní hmotu po ořezu dřevin 
v  lokalitě pod letištěm a  kolem cyk-
lostezky. Spolupráce s nimi byla vel-
mi dobrá, práci odváděli zodpovědně 
a kvalitně.

Alena Ulbrichová
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Ve čtvrtek 21. prosince 2023 se na Fi-
lozofické fakultě Univerzity Karlovy 
v Praze na náměstí Jana Palacha ode-
hrála tragédie, která v našich konči-
nách nemá obdoby. Smutek a  vztek 
z  toho, že se něco takového stalo, 
v tento den jistě cítila značná většina 
z nás.

Na základě rozhodnutí vlády byl na 
sobotu 23.  prosince  2023 k  uctění 
památky obětí tohoto bezprecedent-
ního a  brutálního zločinu vyhlášen 
státní smutek. V sobotu ve 12 hodin 
se také držela minuta ticha a v Kobyl-
nicích pak místo běžného zvonu v po-
ledne zvonil tzv. umíráček.

Na obecním úřadě od pátku 22. pro-
since vlála černá vlajka a  vlajky na 
stožárech byly staženy na půl žerdi. 
U vlajkových stožárů u budovy obec-
ního úřadu pak také bylo zřízeno pi-
etní místo. Děkuji všem, kteří zde pa-
mátku obětí uctili zapálením svíčky.

Michael Ulbrich, starosta obce

Střelba na 
Filozofické 
fakultě 
Univerzity 
Karlovy

Technická zařízení: veřejné 
osvětlení a obecní rozhlas
Na tomto místě bych vás, spoluob-
čany, chtěla požádat o  součinnost 
při zjišťování závad. Není v  silách 
obce, aby každý den prováděla kon-
trolu funkčnosti těchto zařízení. Po-
kud zjistíte, že někde v  obci nesvítí 
osvětlení nebo nefungují hlásiče 

rozhlasu, nahlaste prosím tuto zá-
vadu formou SMS na moje telefonní 
číslo 775 565 143 nebo emailem na 
podatelna@kobylnice.cz anebo osob-
ně na podatelně OÚ. Děkuji.

Alena Ulbrichová
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Rozpočet obce na rok 2024
Hospodaření obce se řídí ročním roz-
počtem, který schvaluje zastupitelstvo 
obce. Pro rok 2024 jsou schváleny:

výdaje 35.237.300 Kč,  
    z toho běžné výdaje 19,7 mil. Kč  
    a kapitálové výdaje 15,5 mil. Kč,

příjmy 28.188.600 Kč,

deficit rozpočtu 7.048.700 Kč.

V rámci sestavování rozpočtu byli občané 
vyzváni k předložení návrhů na zařazení 
do rozpočtu obce. Bylo doručeno několik 
podnětů a řada z nich byla do rozpočtu 
obce i zařazena. Další pak budou zakom-
ponovány do dlouhodobého programu 
rozvoje obce.

Jaké kapitálové výdaje (investice) jsou 
v rozpočtu na letošní rok obsaženy? Po-
čítáme zejména s následujícími projekty:

• projektová dokumentace na opravu 
komunikace na ulici U Řempa,

• studie proveditelnosti cyklostezky 
na Dvorska,

• projektová dokumentace na opravy 
chodníků,

• doplnění přístřešků na autobuso-
vých zastávkách,

• úsekové měření rychlosti,
• studie k zadržování vody v krajině,
• studie rozšíření základní školy a ma-

teřské školy,
• doplnění sportovních zařízení v obci,

• obnova herních prvků v parku u so-
kolovny,

• cvičiště pro psy,
• obnova veřejného osvětlení,
• ozvučení hřbitova,
• studie úprav hřbitova,
• nový územní plán,
• nákup pozemků,
• nové elektromobily pro údržbu veřej-

né zeleně a pro obecní úřad,
• projektová dokumentace nového 

obecního úřadu.

Michael Ulbrich, starosta obce

DAŇOVÉ PŘÍJMY

Pol. Text Rozpočet 
2024

1111
Příjem z daně z příjmů fyzických osob placené 
plátci

3 600 000

1112
Příjem z daně z příjmů fyzických osob placené 
poplatníky

270 000

1113
Příjem z daně z příjmů fyzických osob 
vybírané srážkou podle zvláštní sazby daně

710 000

1121 Příjem z daně z příjmů právnických osob 5 800 000

1122

Příjem z daně z příjmů právnických osob 
v případech, kdy poplatníkem je obec, 
s výjimkou daně vybírané srážkou podle 
zvláštní sazby daně

300 000

1211 Příjem z daně z přidané hodnoty 11 400 000

1334

Příjem z odvodů za odnětí půdy ze 
zemědělského půdního fondu podle zákona 
upravujícího ochranu zemědělského půdního 
fondu

150 000

1341 Příjem z poplatku ze psů 20 000

1344 Příjem z poplatku ze vstupného 10 000

1345

Příjem z poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství a příjem z poplatku 
za odkládání komunálního odpadu z nemovité 
věci

830 000

1361 Příjem ze správních poplatků 15 000

1381
Příjem z daně z hazardních her s výjimkou dílčí 
daně z technických her

200 000

1511 Příjem z daně z nemovitých věcí 2 000 000

DAŇOVÉ PŘÍJMY CELKEM 25 305 000

PŘIJATÉ TRANSFERY

Pol. Text Rozpočet 
2024

4112
Neinvestiční přijaté transfery ze státního 
rozpočtu v rámci souhrnného dotačního vztahu

 280 600 

4222 Investiční přijaté transfery od krajů  200 000 

PŘIJATÉ TRANSFERY CELKEM 480 600

Příjmy:

NEDAŇOVÉ PŘÍJMY

Para. Text Rozpočet 
2024

2122 Sběr a zpracování druhotných surovin  130 000 

2144 Ostatní služby  14 000 

3341 Rozhlas a televize  2 000 

3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků  2 000 

3399 Ostatní záležitosti kultury, církví a sdělova-
cích prostředků  100 000 

3412 Sportovní zařízení ve vlastnictví obce  20 000 

3421 Využití volného času dětí a mládeže  20 000 

3429 Ostatní zájmová činnost a rekreace  100 000 

3632 Pohřebnictví  16 000 

3639 Komunální služby a územní rozvoj jinde nezařazené  442 000 

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů  2 000 

3723 Sběr a svoz ostatních odpadů jiných než ne-
bezpečných a komunálních  30 000 

3725 Využívání a zneškodňování komunálních odpadů  150 000 

3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň  6 000 
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Výdaje:
VÝDAJE

Para. Text Rozpočet 
2024

2143 Cestovní ruch  80 000 

2144 Ostatní služby  6 800 

2212 Silnice  762 000 

2219 Ostatní záležitosti pozemních komunikací  2 060 000 

2221 Provoz veřejné silniční dopravy  200 000 

2223 Bezpečnost silničního provozu  2 000 000 

2292
Dopravní obslužnost veřejnými službami - 
linková

 269 000 

2321
Odvádění a čištění odpadních vod a nakládá-
ní s kaly

 309 700 

2333 Úpravy drobných vodních toků  700 000 

3113 Základní školy  2 400 000 

3314 Činnosti knihovnické  100 000 

3319 Ostatní záležitosti kultury  130 000 

3322 Zachování a obnova kulturních památek  115 000 

3341 Rozhlas a televize  73 500 

3349 Ostatní záležitosti sdělovacích prostředků  215 000 

3399
Ostatní záležitosti kultury, církví a sdělova-
cích prostředků

 277 500 

3412 Sportovní zařízení ve vlastnictví obce  1 260 000 

3419 Ostatní sportovní činnost  200 000 

3421 Využití volného času dětí a mládeže  400 000 

3429 Ostatní zájmová činnost a rekreace  410 000 

3631 Veřejné osvětlení  4 305 000 

3632 Pohřebnictví  324 000 

3635 Územní plánování  400 000 

VÝDAJE

Para. Text Rozpočet 
2024

3636 Územní rozvoj  38 600 

3639
Komunální služby a územní rozvoj jinde ne-
zařazené

 1 260 000 

3721 Sběr a svoz nebezpečných odpadů  60 000 

3722 Sběr a svoz komunálních odpadů  1 751 000 

3723
Sběr a svoz ostatních odpadů jiných než ne-
bezpečných a komunálních

 90 000 

3745 Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň  5 088 500 

3799 Ostatní ekologické záležitosti  3 000 

3900
Ostatní činnosti související se službami pro 
fyzické osoby

 6 000 

4350 Domovy pro seniory  15 000 

5213 Krizová opatření  100 000 

5512 Požární ochrana - dobrovolná část  152 000 

5519 Ostatní záležitosti požární ochrany  5 000 

6112 Zastupitelstva obcí  2 702 000 

6171 Činnost místní správy  6 421 200 

6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací  18 000 

6320 Pojištění funkčně nespecifikované  100 000 

6330
Převody vlastním fondům v rozpočtech 
územní úrovně

 60 000 

6399 Ostatní finanční operace  300 000 

6402 Finanční vypořádání  7 500 

6409 Ostatní činnosti jinde nezařazené  62 000 

VÝDAJE CELKEM 35 237 300

PŘÍJMY CELKEM 28 188 600
VÝDAJE CELKEM  35 237 300 

FINANCOVÁNÍ  7 048 700 
Aktivní dlouhodobé operace řízení likvidity – příjmy (ř. 8127)  5 000 000 

Očekávaný zůstatek na účtech k 31. 12. 2023  8 000 000 
Očekávaný zůstatek na účtech k 31. 12. 2024  5 951 300 

6171 Činnost místní správy  9 000 

6310 Obecné příjmy a výdaje z finančních operací  1 300 000 

6330 Převody vlastním fondům v rozpočtech územní úrovně  60 000 

NEDAŇOVÉ PŘÍJMY CELKEM 2 403 000

PŘÍJMY CELKEM 28 188 600
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Střednědobý výhled rozpočtu obce 
Finanční hospodaření obce se řídí 
jejím ročním rozpočtem a střednědo-
bým výhledem rozpočtu. Střednědo-
bý výhled rozpočtu je nástrojem obce 
sloužícím pro střednědobé finanční 
plánování rozvoje jejího hospodář-
ství. Sestavuje se zpravidla na 2 až 5 
let následujících po roce, na který se 
sestavuje roční rozpočet.

Schválený střednědobý výhled roz-
počtu obsahuje předpokládanou 
výši příjmů a výdajů obce v následu-
jících 5 letech po roce, na který se 
sestavuje rozpočet obce. Zároveň je 
stanovena orientační výše možných 
kapitálových výdajů obce v  jednot-
livých letech. V  této souvislosti pak 
obec může s touto částkou kalkulovat 
na své plánované záměry, které jsou 
v  tomto střednědobém výhledu roz-
počtu rovněž popsány.

Nejvyšší část daňových příjmů obce 
tvoří výnosy daní dle zákona o  roz-
počtovém určení daní, a  to zejména 
daně z  příjmů fyzických osob, práv-
nických osob a  daně z  přidané hod-
noty. Dále se do daňových příjmů za-

počítávají zejména příjmy z místních 
poplatků a  příjem z  daně z  nemovi-
tých věcí.

Nedaňové příjmy jsou tvořeny čin-
ností obce v rámci samostatné působ-
nosti. Jedná se např. o příjmy za hlá-
šení a inzerci v Kobylnických listech, 
za příjem z prodeje vstupenek a tom-
boly na obecních akcích, za dopravné 
za lyžařský či cyklistický zájezd, za 
pronájem hrobových míst, za proná-
jem pozemků či jednotlivých míst-
ností, za odměny za tříděný odpad, 
za příjem stavební sutě, za pronájem 
parku či za výnosy ze spořících účtů 
a investičních instrumentů.

Střednědobý výhled rozpočtu počítá 
s  průběžným navyšováním běžných 
výdajů, které souvisí zejména s  růs-
tem cen. V rámci kapitálových výda-
jů je počítáno s  průměrnými výdaji 
kolem 10 mil. Kč. Tuto výši by obec 
v 5letém řešeném období měla být ze 
svého rozpočtu a  z  vlastních zdrojů 
schopná na investice vydávat s vyrov-
naným rozpočtem.

2024 2025 2026 2027 2028 2029

třída 1 Daňové 
příjmy 25 305 000 26 571 000 27 900 000 29 295 000 30 760 000 32 298 000

třída 2 Nedaňové 
příjmy 2 403 000 2 476 000 2 026 000 1 567 000 1 599 000 1 631 000

třída 3 Kapitálové 
příjmy 0 2 000 000 0 0 0 0

třída 4 Přijaté trans-
fery 480 600 296 000 305 000 315 000 325 000 335 000

PŘÍJMY CELKEM 28 188 600 31 343 000 30 231 000 31 177 000 32 684 000 34 264 000

třída 5 Běžné vý-
daje 19 722 300 20 295 000 20 884 000 21 490 000 22 114 000 22 756 000

třída 6 Kapitálové 
výdaje 15 515 000 11 048 000 9 347 000 9 687 000 10 570 000 11 508 000

VÝDAJE CELKEM 35 237 300 31 343 000 30 231 000 31 177 000 32 684 000 34 264 000

Obec dále může počítat s  částkou 
5 mil. Kč, kterou má investovanou 
v  dluhopisech, částkou 14 mil. Kč, 
kterou má uloženou na termínova-
ných vkladech, a pohledávkou ve výši 
12,1 mil. Kč, kterou eviduje v  rámci 
insolvenčního řízení Sberbanky.

Michael Ulbrich, starosta obce
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Rozpočet školy
Školský zákon stanovuje, že obec za-
jišťuje výdaje škol, které zřizuje, s vý-
jimkou výdajů hrazených z  finanč-
ních prostředků státního rozpočtu 
a  z  jiných zdrojů. Paní ředitelka ZŠ 
a  MŠ Kobylnice předložila obci ná-
vrh rozpočtu školy na rok 2024, a to 
v rozlišení části kryté z přídělu zřizo-

vatele, v  části kryté z  předpokláda-
ných vlastních zdrojů a v části kryté 
ze státního rozpočtu. Oproti školou 
navržené částce přídělu zřizovatele 
byla po vzájemných jednáních tato 
částka navýšena na 2.000.000 Kč. 
Tuto roční částku škola od obce zís-
kává ve 4 splátkách.

Michael Ulbrich, starosta obce

Předpoklad
STÁTNÍ ROZPOČET (JMK)
ÚČET NÁZEV ÚČTU
521 Platy, OON – SR 10 067 200 Kč

524 Odvody ZP, SP – SR 3 402 713 Kč

527 FKSP – SR 100 672 Kč

5* OSTATNÍ ONIV CELKEM 170 000 Kč

672200 Dotace ze SR (JMK) 13 740 585 Kč

Zřizovatel a vlastní zdroje Příděl  
zřizovatel

Předpoklad 
vlastní zdroje

Předpoklad 
celkem

ÚČET NÁZEV ÚČTU
501 Spotřeba materiálu 200 000 Kč 940 000 Kč 1 140 000 Kč

502 Spotřeba energie 550 000 Kč 40 000 Kč 590 000 Kč

511 Opravy a udržování 100 000 Kč 0 Kč 100 000 Kč

512 Cestovné 2 000 Kč 2 000 Kč 4 000 Kč

513 Náklady na reprezentaci 1 000 Kč 0 Kč 1 000 Kč

518 Ostatní služby 650 000 Kč 65 000 Kč 715 000 Kč

521 Platy, OON – zřizovatel 220 000 Kč 20 000 Kč 240 000 Kč

524 Odvody – zřizovatel 77 000 Kč 0 Kč 77 000 Kč

527
Zákonné sociální 
náklady

35 000 Kč 1 000 Kč 36 000 Kč

548
Ostatní náklady z 
činnosti

40 000 Kč 0 Kč 40 000 Kč

551
Odpisy dlouhodobého 
majetku

65 000 Kč 0 Kč 65 000 Kč

558 DDHM a DDNM 60 000 Kč 0 Kč 60 000 Kč

Celkem provozní rozpočet 2 000 000 Kč 1 068 000 Kč

Předpoklad
Přehled vlastních 
zdrojů mimo SR:

Příděl  
zřizovatel

Příděl vlastní 
zdroje

602100 Stravné 0 Kč 800 000 Kč

602300 Úplata MŠ 0 Kč 95 000 Kč

602400 Úplata ŠD 0 Kč 73 000 Kč

649100
Výnosy z proná-
jmu antény

0 Kč 40 000 Kč

648 Čerpání fondů 0 Kč 60 000 Kč

Celkem 1 068 000 Kč
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obce
ze života
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Ohlédnutí 
za adventem 
a Vánocemi
Advent a  Vánoce jsou již dávno za 
námi. Krátce bych se ale k některým 
akcím chtěl vrátit.

Adventní dobu nám již několik let za-
hajuje rozsvěcování kobylnického vá-
nočního stromu. Nově jsme změnili 
místo a k rozsvěcování stromu se se-
tkali v parku u sokolovny. Doprovod-
ný program si pro nás připravily děti 
ze základní školy a při svařáku a pun-
či jsme pak všichni společně odpočí-
távali samotné rozsvěcení. Věřím, že 
toto nové místo je pro nás všechny 
mnohem bezpečnější než prostor ko-
lem silnice, klidnější a vhodnější i pro 
případný doprovodný program.

Je také dlouhodobou tradicí, že ke 
konci adventní doby se na obecním 
úřadě uskutečňuje posezení se seni-
ory nad 80 let. Děti z mateřské školy 
si na úvod připravují pěkné vánoční 
vystoupení a  dále se setkání nese 

Tříkrálová 
sbírka 
v Kobylnicích

Jaroslava Urbánková

Charita srdečně děkuje všem, kteří 
přispěli ve tříkrálové sbírce. V Kobyl-
nicích se letos vybralo 78.477 Kč a 20 
Eur. Je to o 360 Kč a 20 Eur více než 
v loňském roce.

Všem dárcům patří upřímné podě-
kování. Starosta děkuje koledníkům, 
kteří se vydali do ulic a obětovali svůj 
volný čas a pohodlí pro dobrou věc.

Kolednické skupinky vedli: Eva Peclo-
vá, Markéta Němcová, Tereza a Mar-
kéta Klaškovy a Petr Polák.

Poděkování patří i koledníkům. Letos 
to byli tito: Terezka Janíková, Nel-
ča a  Natálka Dvořáčkovy, Markétka 
Nováková, Alenka Buchtová, Ondra 
a  Kristýnka Klaškovi, Honzík a  Fi-
lip Martináskovi, Silvinka, Agátka 
a Kristýnka Peclovy, Lucka Procház-
ková, Bětka a Anežka Brtníkovy.

Za jejich dobrý skutek jim patří velký dík.

Michael Ulbrich, starosta obce

v přátelském duchu společné diskuze 
a otázek na vedení obce.

Na Štědrý den se pak odpoledne se-
tkáváme u  kobylnického betléma. 
Společně si zazpíváme koledy a  po-
přejeme pěkné Vánoce. Následně se 
řada přítomných také přesouvá do 
parku u sokolovny na krátké popoví-
dání u svařáku či punče.
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Zprávičky 
ze školky
Konec loňského kalendářního roku 
jsme s dětmi prožili v  tradičním du-
chu všech předvánočních a  vánoč-
ních radovánek. Začátkem prosince 
na děti čekal Mikuláš na konci čer-
tovské stezky plné zajímavostí, které 
se pojí k  tomuto svátku. Děti si pro 
své rodiče připravily besídku, koledy 
a vánoční písničky potěšily i nejstarší 
obyvatele obce při tradičním poseze-
ní se seniory.

Po vánočních prázdninách, které si 
všichni užívali se svými nejbližšími, 
jsme odstartovali projektovým dnem 
„Putování Tří králů“. V lednu zavítalo 
do mateřské školy představení Sand-
ry Riedlové „Zimní pohádka“. Netra-
dičním způsobem přiblížila dětem ži-
vot ostatních dětí v různých koutech 
naší planety.

Děti ze třídy berušek se vrhly také na 
tvoření krmítek pro ptáčky. Tvoření 
se skutečnými nástroji je obohacující 
aktivitou v rámci projektu „Technické 
školky“. Tento projekt si klade za cíl 
hravou formou, přiměřenou věkovým 
možnostem dětí, podporovat a  rozví-
jet jejich technické myšlení, tvořivost 
a  manuální zručnost. Pro děti je vel-
mi atraktivní možností to, že si vlast-
noručně vyrobí funkční model nebo 
předmět, který může sloužit hře, nebo 
konkrétnímu účelu. Jde o  spojení 
a souvislosti takových dějů, jaké jsou 
běžné u  některých procesů v  praxi, 
tj.  představa, návrh, výroba modelu, 
jeho odzkoušení a prezentace.

I když letošní zima nebyla bohatá na 
sníh a neměli jsme možnost vyzkou-
šet zimní sporty v praxi, děti si měly 
možnost vyzkoušet plno zajímavých 
disciplín a her v rámci „Zimní olym-
piády“. Mělo to i  své výhody  – při 
koulovačce s papírovými koulemi ni-
komu nemrzly prsty.

V  únoru, v  rámci masopustního ve-
selí, děti potěšil bublinkový karneval 
s divadlem Kejkle. Děti si vyzkoušely 

netradiční tvoření bublin, zatancova-
ly, zasoutěžily a  odnesly si spoustu 
krásných cen z bohaté tomboly.

Návštěva hasičské zbrojnice ve Šla-
panicích odhalila mnoho ze zákulisí 
práce dobrovolných hasičů, děti si 
mohly vyzkoušet a  osahat hasičskou 
výzbroj i  výstroj a  dozvědět se mno-
hé o bezpečnosti a správném jednání 
v  některých nebezpečných situacích. 
Toto téma bylo stěžejní i ve výtvarné 
soutěži „Požární ochrana očima dětí“, 
které se děti ze školky zúčastnily.

Mgr. Zuzana Křížová

V únoru také započala příprava před-
školáků v rámci edukativně stimulač-
ních skupin, které dětem i  rodičům 
usnadní přípravu a nástup do školy.

Teď se společně těšíme na jarní dny, 
první kvetoucí rostliny, snad hodně 
sluníčka a  hezkého počasí, Veliko-
noce, plavání a  mnoho dalších akcí, 
které na děti v mateřské škole čekají.
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Zima 
ve školní 
družině

vychovatelky Magda Klašková, 
Petra Štefková a Jana Peclová

I  když byla zima na sníh skoupá, 
přesto sníh v prosinci pár dnů vydr-
žel a  děti si bobování nebo stavění 
sněhuláků užily. Sáňkování na kopci 
nedaleko splavu v bažantnici bylo pro 
děti zábavné a sněhové radovánky si 
opravdu užívaly.

V  lednu mrzlo a  tak jsme toho vyu-
žili. Děti si vyráběly ledové ozdoby či 
ledové barevné kostky, ze kterých si 
stavěly 3D stavby. Nezapomněli jsme 
ani na zvířátka v  zimě a  ptáčkům 
jsme vyrobili krmítka.

Na konci ledna se uskutečnil kar-
neval. Tančilo se, zpívalo, soutěžilo 
a  nálada byla veselá. Nechybělo ani 
občerstvení a  tombola. Každý účast-
ník karnevalu měl výherní los, takže 
všechny děti odcházely z  karnevalu 
s  výhrou. Tímto děkujeme rodičům 
za finanční nebo věcné dary do tom-
boly. Velmi si vaší spolupráce vážíme.

Po jarních prázdninách jsme s dětmi 
vyráběli valentýnská srdíčka a  přá-
níčka.

V  projektovém týdnu „Ve zdravém 
těle, zdravý duch“ jsme se věnovali 
lidskému tělu. Děti si vytvořily plíce 
z papírových sáčků, senzomotorický 
chodník a  učily se, jak ošetřit ránu 
a jak pracovat s obvazem.

Poslední týden v únoru se uskutečnil 
polytechnický workshop  – činnost 
zaměřená na práci se dřevem, práce 
s vrtačkou, kladivem, pilkou…

Pěkné jarní dny a klidné Velikonoce.
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Na začátku prosince jsme se s dětmi 
zúčastnili Netradičního mikulášské-
ho závodu v Těšanech. Děti soutěžily 
ve dvojicích, zúčastnili jsme se v ka-
tegoriích přípravka, mladší a  starší 
žáci. Za přípravku soutěžila dvě druž-
stva, za mladší žáky jedno a za starší 
žáky také jedno. Přípravky se umísti-
ly na 4. a 8. místě z 10 týmů, mladší 
žáci na 13. místě z 35 týmů a starší 
žáci na 22. místě z 25 týmů. Na těch-
to závodech děti musely prokázat 
znalost resuscitace, chtěli bychom 
proto poděkovat panu starostovi SDH 
Sokolnice Jiřímu Krejčímu za propůj-
čení resuscitační figuríny, která byla 
přímo na závodech, a  panu Jančovi, 
který poskytl figurínu jak dospělou, 
tak dětskou a  provedl i  výklad a  ná-
sledné ukázky.

Před Vánocemi jsme se s dětmi roz-
loučili vánoční besídkou, při které si 
děti zahrály všelijaké hry, zatanco-
valy si a  daly si i  něco dobrého. Od 
ledna jsme se opět začali pravidel-
ně scházet každé pondělí a  čtvrtek 
v  prostorách klubovny. Na výroční 
valné hromadě SDH Kobylnice byl 
družstvu naší přípravky ve složení 
Filip a  Jan Martináskovi, Sára Vy-
sloužilová, Eliška Otiepková a Tereza 
Klementová předán pohár a  medai-
le za druhé místo v  Závodu požární 
všestrannosti a  brannosti, který se 
uskutečnil na podzim.

V průběhu ledna a na začátku února 
jsme společně trénovali taneční vy-
stoupení na Dětský maškarní ples, 
který se konal 11. února. Letošní vy-
stoupení bylo na písničku „Let’s twis-
ts again“ a i přesto, že bylo plno dětí 
nemocných, jsme vystoupení zvládli. 
Den předtím jsme se zapojili do prů-
vodu masek obcí.

Mimo trénování na vystoupení jsme 
také trénovali na závody v  uzlování. 
Na závodech v Bosonohách se z naše-
ho sboru účastnilo jedno družstvo ka-
tegorie přípravky, jedno družstvo ka-
tegorie mladší žáci a dva dorostenci. 

Mladí hasiči

za vedoucí kolektivu mladých hasičů 
Adéla Zlatníková

Z těchto závodů jsme si odvezli pěkná 
umístění. Přípravka se umístila na 4. 
místě ze 14 zúčastněných družstev. 
Mladší žáci skončili na 15. z  23 zú-
častněných družstev, do první „šest-
náctky“ se probojovali s 10. nejlepším 
časem. Za dorostence soutěžili Peťa 
Polák a  Polda Hrdlička. V  kategorii 
jednotlivců se Polda umístil na 34. 
místě a Peťa na 41. místě, v kategorii 
dvojic se umístili na 21. místě z  32 
startujících dvojic. Uzlovacích závodů 
nás čeká ještě pár a následně se bude-
me připravovat na jarní kolo soutěží, 
které se skládají například z požární-
ho útoku nebo štafety dvojic.
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Klub 
maminek

Magda Martinásková

Celoročně, s  výjimkou letních a  vá-
nočních prázdnin, se vždy ve čtvrtek 
dopoledne scházíme s  maminkami 
a malými dětmi a tento čas využívá-
me různě, podle aktuálních potřeb 
dětí i nás maminek. Někdy jen nechá-
me děti hrát v herně vybavené spous-
tou hraček a samy vydechneme a tře-
ba si popovídáme. Častěji ale dojde 
i  na nějaké drobné tvoření, při kte-
rém se většinou podaří zapojit i velmi 
malé dětičky a užíváme si především 
radost ze společné činnosti.

Tak jsme na podzim modelovali plas-
telínové ježky, tvořili z barevného lis-
tí a vyráběli lampionky. Před Vánoci 
jsme si chystali vánoční výzdobu. 
V  lednu máme bohužel skoro každý 
rok nucenou pauzu kvůli nemocem, 
která se nám ani letos nevyhnula, ale 
hned v  únoru jsme se zase vrhli na 

tvoření a  vyráběli jsme karnevalové 
masky, papírové vločky i valentýnská 
srdíčka. V březnu nás ještě čeká pří-
prava na Velikonoce.

Ráda bych pozvala všechny mamin-
ky, přijďte se za námi podívat a  vy-
zkoušet si, jestli by vás i  vaše děti 
bavila jednou týdně změna prostředí 
a  neokoukané hračky. Klub mami-
nek probíhá každý čtvrtek v  době 
9.15–11.15 hod v klubovně za knihov-
nou. S sebou si vezměte jen přezůvky 
a  svačinku pro sebe i dítko - hračky 
i  výtvarný materiál jsou zajištěny.  
Občas se stane, že je třeba (zejména 
kvůli nemoci) klub zrušit. O  tom se 
dozvíte z obecního hlášení, případně 
na FB ve skupině Žabičky a Klub ma-
minek. Těším se na vás.
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OBECNÍ PLES 2024
Dne 27.  ledna se konal letoš-

ní, už tradiční, obecní ples. 
Při vzpomínání nad historií 

Kobylnických listů jsem si uvědomi-
la, že první obecní ples jsme u  nás 
měli v  roce 2004. To by znamenalo, 
že letos by byl už 21. obecní ples, 
kdyby nám do toho nevstoupil Covid. 
Díky Covidu byl letošní obecní ples 
v pořadí 19., a to už můžeme mluvit 
o opravdové tradici.

Tradiční slavnostní a  opravdu krás-
né předvedení standardních tanců 
v podání kobylnické tanečnice Lucie 
Králové a jejího partnera Lukáše Ka-
pounka přispělo k lesku slavnostního 
zahájení plesu. Tito dva excelentní 
tanečníci nám v  průběhu večera za-
tančili ještě v  rytmu latinskoame-
rických tanců. O  vysoké úrovni ta-
nečního páru svědčí nejen to, že se 
všem přítomným jejich vystoupení 
líbilo, že většina přítomných dam 
byla okouzlena krásou šatů tanečnice 
a většina pánů byla okouzlena krásou 
tanečnice, ale také to, že vystupují-
cí jsou účastníci mistrovství České 
republiky ve standardních tancích 
i  mistrovství České republiky v  la-

tinskoamerických tancích. A na žád-
ném z  mistrovství neskončili v  poli 
poražených. Vždyť už jenom účast 
na mistrovství republiky je důkazem 
opravdového mistrovství. Další ta-
neční ukázkou byly orientální tance 
v  podání skupiny Mayabelly. Tanec 
s pochodněmi byl efektní a okouzlu-
jící. Po vystoupení bylo v sálu trošku 
nakouřeno a objevily se i saze, ale na-
štěstí nebylo potřeba zásahu dohlíže-
jících hasičů.

Tradičně bohaté tomboly nabízely le-
tos asi 140 výher. Jako první proběhla 
Stolová tombola, kdy ceny vyhrávají 
čísla stolů a výhry slouží k občerstve-
ní všech spolusedících výhrami jako 
je mísa řízků, láhev kvalitního alko-
holu nebo něco sladkého pro každého 
u  stolu. Následovala Ruličková tom-
bola, kde po zakoupení a  rozbalení 
losů každý může ihned zkontrolovat, 
co vlastně vyhrál. V této tombole bý-
vají výhry většinou praktické od jídla, 
pití, čistících a  pracích prostředků, 
dárkových balíčků až k  nákupním 
nebo jiným poukázkám. A  na závěr 
Prémiová tombola, do které vlastnil 
každý platící účastník 1 los ve formě 

vstupenky. Na slosovatelné vstupen-
ky bylo možné vyhrát iPhone, mo-
bilní telefon, tiskárnu, prémiovou 
whisky, bečku piva, poukázku do 
Vaňkovky, powerbanku, vrtačku, sta-
vební kolečka nebo popelnici.

Do tomboly nám letos přispěli také 
tito sponzoři: Nové Kobylnice, s. r. o., 
VH konstrukce,  s.  r.  o., Aspec-
tis, spol. s r. o., Dosip servis, s.  r. o., 
Knesl Kynčl architekti,  s.  r.  o., Jiří 
Vrbas  – Květ, Apartmán Matyáš, 
SVK Šlapanicko, AVE odpadové hos-
podářství, Geemat,  s.  r.  o., VYTOZ  – 
EKO, spol. s r. o., VODÁRENSKÁ AKCI-
OVÁ SPOLEČNOST, a. s., Myslivecký 
spolek Na Zlatém potoce Sokolnice-
-Kobylnice, Autojeřáby Beneš, s. r. o., 
Komparo realizace staveb,  s.  r.  o., 
VAFR, s. r. o., Sbor dobrovolných ha-
sičů Kobylnice, Římskokatolická far-
nost Šlapanice, JB stavební,  s.  r.  o., 
Potraviny Tomáš, Restaurace Sokolov-
na, kadeřnictví Marcela, Krejčovství 
Eva Valentová, členové zastupitelstva 
obce, členové komisí a  výborů obce 
a  mnoho dalších občanů Kobylnic. 
Za všechny dary do tomboly jménem 
obce upřímně děkuji.
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Dana Šmídová

A to vše prokládané taneční hudbou 
v podání naší tradičně výborné a ob-
líbené skupiny Free band. O tom, že 
se letošní ples opravdu povedl svědčí 
i skutečnost, že pro velký zájem ná-
vštěvníků byl ples prodloužen o hodi-
nu, takže letos končil až ve 3 hodiny 
ráno a někteří hosté by v dobré nála-
dě vydrželi i déle. Smutnou zprávou 
ovšem je, že kapela Free band svoji 
činnost ukončuje a  my budeme pro 
příští roky hledat nějakou podobně 
dobrou kapelu. Za případné tipy bu-
deme rádi.

Za velkou pomoc s  organizací plesu 
srdečně děkuji členům zastupitelstva 
obce, členkám kulturní komise, jejich 
manželům i dětem. Za pomoc v šatně 
děkuji Marii Ustohalové a Zdeně Bed-
nářové, za prodej vstupenek a  losů 
děkuji našim pomocnicím Markétě 
a Tereze Klaškovým.

Obecní ples 2024 je za námi a může-
me se těšit na výroční „20. kobylnic-
ký obecní ples“ v roce 2025.

P.S. Pokud má někdo z čtenářů tip na 
dobrou kapelu pro obecní ples, na-
hlaste tip, prosím, neprodleně paní 
Urbánkové na OÚ. Dobrou kapelu je 
nutné rezervovat s  velkým předsti-
hem.

Děkuji.
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za sportovní komisi 
Dana Žáčková

Po velkých bojích plných emocí bylo 
umístění jednotlivých dvojic následující:

1. místo
Josef Daněk a Nela Dvořáčková

2. místo
Tereza a Martin Janíkovi

3. místo
Šimon Kvasnička a Zuzana Prusová

4. místo
Eva Votápková a Natálie Dvořáčková

5. – 8. místo 
Ondřej Chyba a Petr Peško

Petr a Marie Spáčilovi

Jan Urbánek a Kristýna Malaníková

Dan Sedlák a Tereza Valentová

9. – 16. místo
Ondřej a Viktor Vymazalovi

Jana Sigmundová a Jarka Urbánková

Jana Novotná a Petra Jelenová

Jakub a Patrik Spáčilovi

Frank Stoner a Vojta Beneš

Vojta a Luděk Sobotkovi

Hana a Václav Ševčíkovi

Lukáš Novotný a Patrik Jelen

Do vyřazovacího kola nepostoupili: 
Lukáš a Dana Žáčkovi, Eliška Novot-
ná a Gabriela Jelenová, Ludvík a Er-
vín Cecálkovi.

Tato hra není ani tak o tréninku, jako 
spíš o štěstí. Myslím si, že se „spor-
tovní“ odpoledne vydařilo a  všichni 
jsme si skvěle zahráli.

Děkujeme sponzorům a  všem, kteří 
se jakkoli zapojili, nebo pomohli.

Turnaj ve 
stolním 
curlingu
V neděli 7. 1. 2024 ve 14.00 hodin se 
uskutečnil, v sále sokolovny v Kobyl-
nicích, již třetí ročník „Novoročního“ 
turnaje ve STOLNÍM CURLINGU. Le-
tos se zúčastnilo 19 dvojic, které byly 
rozděleny do dvou skupin „A“ a „B“.

Dvojice byly složené z žen, mužů, se-
niorů a dětí. Hrálo se na čtyřech cur-
lingových stolech.

Z  každé skupiny postoupily 4 nej-
lepší dvojice do vyřazovacího kola, 
kde se hrálo o postup do semifiná-
le. O  třetí místo si zahráli: Šimon 
Kvasnička a  Zuzana Prusová, Eva 
Votápková a Natálie Dvořáčková. Do 
finále se probojovali: Tereza a Mar-
tin Janíkovi, Josef Daněk a  Nela 
Dvořáčková.
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sportovní komise

Turnaj ve 
stolním 
tenise
Sláva všem vítězům Ping-pongové-
ho turnaje, který se konal o víkendu 
17. – 18. 2. 2024.

 V kategorii dívek:
 1.místo – Fechová Andrea

 2.místo – Brtníková Anežka

 3.místo – Tancošová Vendula

 V kategorii chlapců:
 1.místo – Sobotka Ondřej

 2.místo – Spáčil Jakub

 3.místo – Novotný Marek

 V kategorii žen:
 1.místo – Špondrová Veronika

 2.místo – Kodadková Kristína

 3.místo – Sobotková Barbora

 V kategorii mužů:
 1.místo – Přerovský František

 2.místo – Novotný Radek

 3.místo – Kodras Tomáš

Účast byla ohromující: v  kategorii 
mládeže 27 a  v  kategorii dospělých 
21 hráčů.

Čest všem poraženým 21 juniorům 
a 15 dospělým, v součtu 36 hráčům.

Oba dny se nesly v  duchu fair-play 
a  všichni si užili sportovní víkend. 
K pohodě tradičně přispěla hospoda, 
kde si děti vyzvedly párek v  rohlíku 
a  limonádu pro dočerpání energie. 
Někteří dospělí toho zase využili pro 
dotankování tekutin s vyšším oktano-
vým číslem. Ti, kteří zvítězili, šli pří-
kladem svým non-alcohol přístupem. 
Velké díky patří jak organizátorům, 

tak rodičům a  hráčům, kteří pomá-
hali jako rozhodčí.

Na stránkách obce najdete jistě mno-
ho pěkných momentek, které doka-
zují, že hráči odehráli spousty napí-
navých soubojů.

Na závěr zbývá říci, že vítězem se stal 
každý hráč, protože jak všichni víme, 
není důležité vyhrát, ale zúčastnit se!
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ČLÁNKY
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Čtenáři Kobylnických listů si 
jistě všimli, že obálka před-
chozího čísla obsahovala 

malé obrázky obálek všech vydaných 
Kobylnických listů a  velké číslo 20. 
Ještě se k  tématu vraťme a  podívej-
me se, jak místní zpravodaj vznikal.

První číslo bylo vytištěno na konci 
roku 2003, tedy před 20 lety. Mělo 
celkem 16 stran A5 a kromě titulní 
strany bylo v černobílém provedení. 
Iniciátorkami vzniku Kobylnických 
listů byla starostka Dana Šmídová 
společně s Petrou Štefkovou a Zden-
kou Karmazínovou. Paní Karmazíno-
vá stála za designem prvních obálek 
Kobylnických listů. Časopis měl mít 
původně v  názvu “zpravodaj”, ale 
zkusilo se použít slovo “listy”, název 
se ujal a zůstal nám v našem regionu 
originální doposud.

V roce 2007 přišlo 4. číslo s barevnou 
obálkou, která se od té doby začala 
využívat pro zobrazení fotografií v ji-
nak černobílém textu. S tímto číslem 
se do vydávání časopisu zapojil pan 
Miroslav Vymazal, který se od té 
doby začal starat o sazbu. Do té doby 
se zpravodaj vyráběl pomocí obecní 

tiskárny a ruční sešívačky.

V  roce 2021 se objevilo první číslo, 
které mělo barvu i  v  běžném textu, 
ne pouze na obálkách.

Distribuci Kobylnických listů do 
schránek všech domů v  obci měly 
zpočátku na starosti Zdenka Karma-
zínová, Petra Štefková, Jana Poláč-
ková a Dana Šmídová. Až zhruba po 
5 letech vydávání byl osloven KLAS, 
zda by s roznášením listů nepomohl, 
a  babičky z  KLASU vám nosí Kobyl-
nické listy dodnes, za což děkujeme.

S další velkou změnou přišlo prosin-
cové číslo roku 2022, kdy se po vol-
bách nově zřízená mediální komise 
obce rozhodla zpravodaj zase o něco 
posunout a  zkusit něco nového. 
Kobylnické listy se tak začaly vydá-
vat ve větším formátu A4, celobarev-
né a snad i designově vylepšené, a to 
díky zkušenostem grafika Šimona 
Kvasničky. Nový formát nám umož-
ňuje vkládat více fotografií a  obráz-
ků k  jednotlivým článkům, vizuálně 
je podtrhovat a  jednotlivá témata 
a články tematicky uspořádat.

Kobylnické listy 
v průběhu času

2003  →  2023
2024  →  ????
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Kobylnické listy od roku 2013 připra-
vovala komise pro Kobylnické listy.

Zřízena byla od 1. 10. 2013 ve složení 
předsedkyně Dana Šmídová a členové 
Ivana Kvasničková a Michael Ulbrich.

Po volbách v roce 2014 působila ko-
mise ve složení předsedkyně Dana 
Šmídová a členové Zdenka Karmazí-
nová, Magdalena Šmídová, Jaroslava 
Urbánková a Miloslav Vymazal.

Po volbách v roce 2018 pak ve složení 
předsedkyně Dana Šmídová a členo-
vé Jaroslava Urbánková, Magdalena 
Martinásková a Miloslav Vymazal.

Od roku 2022 je zřízena mediální 
komise ve složení předseda Michael 
Ulbrich a členové Šimon Kvasnička, 
Michal Špondr a Eva Votápková.

Statistické zajímavosti:

   279 

   829 

   400 

  1231 

Do kolika domů 
a pro kolik obyvatel 
Kobylnic Listy 
vycházely?
V roce 2003 bylo v obci dle kroniky 279 
domů, aktuálně jich je bezmála 400.
Narůstá i počet obyvatel obce a tím i 
počet čtenářů Kobylnických listů. V roce 
2004 bylo v obci přihlášeno 829 obyva-
tel, v letošním roce pak 1231 obyvatel. 

Zhruba 1,43× více domů  
a téměř 1,5× více obyvatel. 

Celkem vyšlo 68 čísel 
a 1 mimořádné číslo 
o Kobylnických hodech 
v roce 2014.

2003

2024
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V  loňském roce uplynulo 
neuvěřitelných 20 let od vzniku 
Kobylnických listů. Jak vlastně 
došlo k jejich samotnému vzniku?
Když jsem koncem roku 2002 začí-
nala se starostováním, nebyly různé 
obecní zpravodaje žádnou výjimkou. 
Přesto jsem neměla potřebu zřizovat 
obecní časopis jen proto, že ho mají 
i  u  sousedů. Postupně jsem ale zjiš-
ťovala, že o  mnoha plánech, které 
obec má, o mnoha problémech, kte-
ré se řeší už dlouho nebo o  akcích, 
které jsou někdy i  několik let při-
pravovány, věděli obyvatelé strašně 
málo nebo vůbec nic. A  zdálo se mi 
důležité, když má obec fungovat pro 
své obyvatele, aby tito obyvatelé vě-
děli o plánech nebo mohli tyto plány 
svými názory ovlivňovat. Na zasedá-
ní zastupitelstva chodilo minimum 
lidí, ale obecní tiskovina se dostala 
do každého domu a  kdo měl zájem, 
mohl se dovědět podrobnosti o mno-
ha obecních akcích, ať už stavebních, 
tak kulturních, sportovních, pro děti 
a podobně. A to byl hlavní důvod, proč 
jsem začala hledat spolupracovníky 
a cesty ke vzniku obecních novin.

Od počátku už jako starostka, a poz-
ději jako předsedkyně Komise pro 
Kobylnické listy, jsem se vždycky 
snažila, aby Kobylnické listy byly 
NAŠE, aby byly vlídným periodikem, 
které nám přináší aktuality a zajíma-
vosti. Periodikem, na které se těšíme 
a pokud máme co říci, tak se nebojí-
me přispět svou troškou do mlýna. 
Ještě si vzpomínám, jakou radost mi 
udělalo, když jsem zjistila, že někteří 
Kobylňáci přezdívají Listům „Kobyl-
nická drbna“. Znamenalo to pro mě, 
že Listy přijali za své a že čekají, jaké 
novinky jim přinese každé další číslo.

S  kým jsi na listech v  průběhu 
času spolupracovala, kdo se 
podílel na přípravě a vydání?
Od začátku byla velkým tahounem 
paní Petra Štefková a  ve spolupráci 
a  paní Zdenkou Karmazínovou stá-
ly u  zrodu Kobylnických listů. Bez 
nadšení paní Petry Štefkové bychom 
asi Listy v  roce 2004 vydávat neza-
čali a bez její důslednosti, se kterou 
„vymáhala“ příspěvky po uzávěrce, 
by možná leckteré číslo ani nevyšlo. 
Ona v  začátcích vymyslela systém, 
rubriky, formát, obsah…

Dalším dlouhodobým spolupracovní-
kem byl pan Miloslav Vymazal, který 
byl naším obecním grafikem od za-
čátku až po rok 2022.

V  průběhu doby se vystřídalo plno 
dalších spolupracovníků. Moje velké 
díky patří všem, ale nechci je vyjme-
novávat, protože bych určitě na ně-
koho zapomněla. Každý pomocník, 
ať už skládal Listy po jednotlivých 
listech, sešíval sešívačkou, pomáhal 
s  roznosem do jednotlivých domác-
ností, každý přispěvatel, korektor 
nebo pomocník si zaslouží velký dík.

Jak to hodnotíš, teď při pohledu 
zpět, jaký byl vývoj a  posun, 
jednotlivé fáze „vylepšování“, 
které v průběhu doby přišly? Je 
něco, co z  tvého pohledu nyní 
v listech chybí či přebývá?
Krátce: Posun obrovský! Když si 
vzpomenu na začátky, kdy jsme ob-
rázky občas i vystřihovali a nalepova-
li, aby se pak daly na obecní kopírce 
kopírovat jednotlivé dvoulisty.

Kdy jsme skládali stránky podle čí-
sel, kdy jsme jednotlivé výtisky Listů 
scvakávali sešívačkou…

Později jsme dávali do Listů černobílé 
fotografie z akcí.

Velkým pokrokem bylo, když se za-
čaly Listy tisknout v  profesionální 
tiskárně s  barevnou obálkou plnou 
fotografií. A  protože fotografií bylo 
většinou hodně a nebylo jednoduché 
vybrat jen několik na 4 strany obál-
ky, občas se přidávaly další barevné 
dvoustrany.

Posledním „stupněm“ byl barevný 
tisk všech stránek velikosti A5, takže 
barevné fotografie mohly být kdeko-
liv.

Dnešní Listy jsou na opravdu profe-
sionální úrovni. Hodně jim prospě-
lo zvětšení formátu. Za nás čtenáře 
jsem ráda, že se trochu utlumila vý-
razná černobílost prvních několika 
čísel těsně po volbách v  roce 2022. 
Zkrátka vyrostly do krásy. A obsah? 
Jednoduše úplný! V  pestré nabídce 
si každý najde to, co ho zajímá nebo 
na co se může těšit. Ať už se jedná 
o zastupitelstvo, radu obce, kulturní 
akce, sportovní život, akce pro děti, 
historii, plány do budoucna, zprávy 
z akcí, pozvánky… Líbí se mi skladba 
rubrik i jejich grafika. Mě nejvíce za-
ujaly rozhovory se starostou, s  mís-
tostarosty, s panem farářem…

Při zpětném pohledu na dvacetiletou 
historii našich Kobylnických listů 
si myslím, že se podařilo uskuteč-
nit to, co jsem jim přála na začátku 
historicky prvního čísla: „Našemu 
novému časopisu bych přála, aby se 
stal „informátorem“ v  dobrém slova 
smyslu.“

A co bych přála našim Listům do bu-
doucnosti?

Ať jsou i nadále vždycky vlídným pe-
riodikem, které má stále co říct a na 
jehož další číslo se čtenáři už těší.

DANA  ŠMÍDOVÁ
na téma Kobylnické listy,  
jejich historie a posun

ptala se – Eva Votápková 
odpovídala – Dana Šmídová
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Kobylnické 
rybníky
Když se člověk podívá od Dvorsk nebo 
Mohyly Míru směrem ke Kobylni-
cím, do oka mu nejspíše padne velká 
plocha travní školky. Před stovkami 
let však obyvatelé Kobylnic v  těchto 
místech viděli něco jiného: dva ryb-
níky. A přesně před 200 lety, v roce 
1824, začalo vypouštění jednoho 
z nich. Pojďme se podívat do kronik, 
co o rybnících najdeme.

Kobylnice měly 2 rybníky, Horní 
a  Dolní. Když jedeme po silnici do 
Šlapanic, po levé straně ještě před 
kopcem vidíme pole, kde býval Hor-
ní rybník. Dolní rybník vyplňoval 
pozemky, kde se dnes nachází travní 
školka a  sahal až ke křižovatce cest 
U  Tří doubků. Rybníky sloužily ze-
jména k  rybolovu, Horní rybník byl 
na 60 kop (3000) kaprů, Dolní na 120 
kop (7200) kaprů. Ryby a také vodní 
ptactvo tvořily významnou složku 
jídelníčku našich předků. Kdy byly 
rybníky založeny, nevíme, mluví se 
o  nich ve sporu bratrů ze Sloupna 
v 15. století („že mu mocí odjímá sad 
v Kobylnicích, rubaje mu ploty a dří-
ví sadové, dělaje sobě hrázi novou, 
a chce sobě rybníku přičiniti a  jemu 
sadu ujíti“). Vidět je můžeme také na 
Müllerově mapě Moravy z r. 1716.

A  nyní menší historická odbočka: 
na začátku 19. století zažívá Evropa 
i české země velký nárůst zakládání 
cukrovarů. Velkou měrou se na tom 
podepsal slavný Napoleon Bonapar-
te. Cukr se vyráběl z cukrové třtiny, 
která se dovážela z britských kolonií. 
Napoleon v  r.  1806 zahájil blokádu 
dovozu zboží z  Británie do Evropy. 
Lidé se však sladidla vzdát nechtě-
li a  tehdejší chemici hledali způsob, 
jak třtinový cukr nahradit. Náhradu 
našli v  cukrové řepě. Ta se v  našich 
krajinách začala pěstovat ve velkém 
a cukrovary rostly jako houby po deš-
ti. První český cukrovar stál v r. 1829, 
o 10 let později už stálo v našich ze-
mích cukrovarů 72, v r. 1872 dokon-

ce 235 cukrovarů. Jedním z  těch 
prvních byl cukrovar v  Sokolnicích, 
postavený hrabětem Ditrichštejnem, 
následně zděděný Mitrovskými, ma-
jiteli sokolnického panství.

Po sladké odbočce se vraťme zpět 
k  našim rybníkům. Ty patřily k  so-
kolnickému panství také a  bylo roz-
hodnuto, že budou vysušeny a plocha 
se využije právě k pěstování cukrové 
řepy. A  tak se i  stalo. Horní rybník 
začal být vysoušen v r. 1824, pravdě-
podobně však ne kvůli cukrové řepě, 
ale kvůli jinému využití půdy, Dolní 
až v r. 1842.

Vysušení nějakou dobu trvalo, 
v  r.  1855 zde v  rákosí ještě sídlilo 
vodní ptactvo, nicméně na mapě z let 
1876–1878 je již možné na místě Dol-

Kobylnice s rybníky na Müllerově mapě Moravy z r. 1716.

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

ního rybníka vidět cesty a stromořadí 
kolem hlavní cesty v místech dnešní 
hlavničky.

A  tak rybníky v  Kobylnicích zanik-
ly. Půda sloužila k pěstování cukrové 
řepy a  časem i  dalších plodin a  dnes 
je na části této plochy travní školka. 
Polním tratím se dodnes říká Na Ryb-
níku (Horní Rybník) a  Rybník (Dolní 
Rybník). Dodnes můžete v půdě najít 
zbytky lastur mlžů, kteří ve zdejších 
rybnících žili, a připomínají nám vzdá-
lené doby kobylnického středověku.

A  jak by mohly Kobylnice vypadat 
dnes, kdyby rybníky zůstaly zacho-
vány? Dovolil jsem si takovou malou 
kreativní úpravu leteckého snímku.

Rybníky na mapě z 2. poloviny 18. století, Horní a Dolní Rybník je zřetelně vidět.
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Lastury mlžů, které byly nalezeny na po-
lích na místě bývalých rybníků.

Mapa z let 1836-1852 ukazuje již vy-
puštěný Horní rybník, Dolní rybník ješ-
tě vodu obsahuje.

Mapa z let 1876-1878, kde již můžeme 
vidět cesty přes bývalý rybník se stro-
mořadím v místech dnešní hlavničky.
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Posláním Oblastní charity Rajhrad je 
pomoc lidem, kteří se ocitli v  tíživé 
životní situaci.

Tříkrálová sbírka je základním ka-
menem dobročinnosti, který Chari-
tě umožňuje rozvíjet a  podporovat 
charitní zařízení pomáhající lidem 
v nouzi.

Koledníci rajhradské Charity 
již od roku 2001 vychází do ulic 
vinšovat štěstí, zdraví a žehnat 
domovům. S každým rokem je 
vidět vzrůstající sounáležitost, 
spolupráce, a  především chuť 
konat dobro. Důkazem v letoš-
ním roce 2024 je celkem 84 asi-
stentů, 2 382 koledníků s  cel-
kem 813 kasičkami, kteří jsou 
srdcem Tříkrálové sbírky a bez 
nich by sbírka nedosahovala ta-
kového rozsahu.

Začít nový rok dobrým skut-
kem bylo letos možné od 
1. ledna do 14. ledna 2024 v cel-
kem 97 obcích příspěvkem do 
kasičky koledníků nebo do 
31.  ledna  2024 v  online podo-
bě zasláním příspěvku na účet 
nebo prostřednictvím platební 
brány.

Díky štědrosti dárců, perfekt-
ní organizaci a  zapojení obrovské-
ho množství dobrovolníků získala 
Oblastní charita Rajhrad pro svoje 
projekty opět rekordní částku, a  to 
6 414 931 Kč. Do pokladniček bylo při-
spěno částkou 6 312 341 Kč, do online 
kasičky 31 762 Kč a  prostřednictvím 
bezhotovostních darů 70 828 Kč.

Záměrem pro letošní využití výtěžku 
z Tříkrálové sbírky jsou tyto projekty:

• Domov se zvláštním režimem 
sv. Luisy – polohovací pomůcky, 
zabezpečení oken, údržba fasády, 
štítkovač na oblečení klientů, po-

Letošní dobrosrdečný výtěžek 
Tříkrálové sbírky 6 414 931 Kč 
překonal všechna očekávání

sezení na zahradě, venkovní stí-
nění, docházkový systém.

• Dům léčby bolesti s  hospicem 
sv.  Josefa  – řešení ohřevu vody, 
nové skříně na rehabilitační po-
můcky, chladící technika, ná-
stěnky do pokojů pacientů.

• Charitní pečovatelská služby  – 
polohovací pomůcky, tablety 
a další potřebné vybavení.

• Mobilní hospic sv. Jana – poloho-
vací pomůcky, potřebné vybavení 
pro lékaře/lékařky.

• Domácí zdravotní péče – mobilní 
telefony.

• Pořízení kompenzačních pomů-
cek do půjčovny pomůcek.

„Příprava na další sbírku začíná už 
koncem sbírky, aby se poté efektivně 
navázalo při bezprostřední blízkosti 

další sbírky. Pro mě osobně Tříkrálová 
sbírka znamená mimo ten stres, který 
prožívám v  tak krátkém čase přede-
vším spolupráci na smysluplné aktivitě 
a zapojení hodně lidí do dobrého skut-
ku. A  to za ten stres stojí. Uvědomila 
jsem si, že Tříkrálovou sbírku pro Ob-

lastní charitu Rajhrad organi-
zuji od roku 2017. Pro mě je to 
hlavně práce s  lidmi, kteří nám 
dobrovolně věnují svůj čas. Pro-
to je potřeba z mé strany bedlivě 
naslouchat, hledat efektní a op-
timální řešení při spolupráci na 
přípravě, samotné organizaci 
a  po ukončení sbírky. Asisten-
tů a  koledníků si velice vážím, 
všichni mají dobrou vůli spolu 
s  námi pomáhat“, dodává ko-
ordinátorka Tříkrálové sbírky 
Mária Durkáčová.

Dlouholetá tradice, naplnění 
společného cíle  – poskytovat 
v  okolí podporu těm, kteří ji 
potřebují a  chuť pomáhat je 
hnacím motorem pro Oblastní 
charitu Rajhrad.

Oblastní charita Rajhrad za-
jišťuje pomoc, podporu a  od-
bornou péči všem, kteří řeší 
nepříznivou životní situaci, kte-
rou nejsou schopni zvládnout 

vlastními silami. Charita pomáhá se-
niorům, nemocným lidem, lidem se 
zdravotním a mentálním postižením, 
lidem v sociální a hmotné tísni.

KONTAKT:
Oblastní charita Rajhrad
Jitka Štefánková
Email: 
jitka.stefankova@rajhrad.charita.cz
Tel.: +420 730 599 752
Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad
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Počasí v Kobylnicích 
v roce 2023
Celkový úhrn srážek za rok 2023 v Kobylnicích je 427 mm. Uvedené údaje jsou 
získány z mého pravidelného měření. Teplotní statistiky jsou z meteorologic-
ké stanice Brno – Tuřany.

MĚSÍC Srážky v mm Průměrná teplota °C
LEDEN 13,5 0 °C

ÚNOR 8,– 0 °C

BŘEZEN 10,– 4 °C

DUBEN 11,– 6 °C

KVĚTEN 48,5 11 °C

ČERVEN 52,– 21 °C

ČERVENEC 67,– 22 °C

SRPEN 155,– 19 °C

ZÁŘÍ 43,– 15 °C

ŘÍJEN 10,– 8 °C

LISTOPAD 13,– 3 °C

PROSINEC 44,– 0 °C

zpracovala: Zdenka Karmazínová

Meteorologické  
záznamy – rok 2023
Průměrná roční teplota: 11,35 °C – teplotně nad průměrem.

Počet arktických dní (dní kdy maximální teplota nevystoupila nad – 10 °C)  
 – celkem 0 dní.
Počet ledových dní (dní kdy maximální teplota nevystoupila nad bod mrazu)  
 – celkem 11 dní.

Počet mrazových dní (dní kdy minimální teplota poklesla pod bod mrazu)  
 – celkem 97 dní.

Počet jarních dní (dní kdy maximální teplota vystoupila nad 20 °C)  
 – celkem 148 dní.

Počet letních dní (dní kdy maximální teplota vystoupila nad 25 °C)  
 – celkem 97 dní.

Počet tropických dní (dní kdy maximální teplota vystoupila nad 30 °C)  
 – celkem 38 dní.

Počet tropických nocí (nocí kdy minimální teplota nepoklesla pod 20 °C)  
 – celkem 6 dní.

Na konci loňského roku se k vám do-
staly kalendáře, obsahující historické 
fotografie z Kobylnic. Většina těchto 
fotografií pochází z velké sbírky pana 
Lubomíra Šmoldase, kterému bych 
tímto chtěl poděkovat za jejich po-
skytnutí. A zároveň bych tímto chtěl 
poprosit i  vás, ostatní občany, kteří 
možná doma máte nějaké zapome-
nuté staré snímky, dokumenty, či 
dokonce staré rodinné kroniky, de-
níky a  jiné poklady, které by mohly 
posloužit k  lepšímu zachycení dob 
minulých naší obce. Vždy mě potěší, 
když objevím nějaký starý kousek 
kobylnické historie, a  věřte, že za 
dalších sto let vaše fotografie udělá 
radost i  nějakému dalšímu milovní-
kovi místní historie. I obyčejná fotka 
prázdné ulice je něco, co může skrý-
vat zajímavé informace. A  jednou 
z nich zase může být i hezký kalen-
dář.

Budu rád, když se o  vaše poklady 
podělíte, ať už osobně či přes obecní 
úřad – materiály si okopíruji k  sobě 
a zase vám je vrátím.

Máte staré 
fotografie 
z Kobylnic?

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr
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ALENA 
ULBRICHOVÁ  
– vedoucí údržby obce
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Jaké je tvé vzdělání a  co tě 
ovlivnilo při výběru školy?
Vystudovala jsem Střední zahradnic-
kou školu v  Brně  – Bohunicích. Co 
mě ovlivnilo? Asi geny. Moji před-
kové, které jsem až do 19. století do-
hledala, byli samí sedláci. Při výběru 
školy jsem šla spíše vylučovací meto-
dou. Nedokázala jsem si představit, 
že budu celý den sedět v kanceláři.

Co obnáší tvá práce pro obec?
Pro obec pracuji dlouho. Od roku 
2005 jsem předsedkyní Komise ži-
votního prostředí Rady obce. Díky 
této práci jsem se začala více zajímat 
o  krajinotvorbu. Druhým volebním 
obdobím jsem radní obce. Má práce 
v zaměstnaneckém poměru je různo-
rodá, spočívá v plánování pracovních 
úkolů pro zaměstnance, zajišťování 
materiálních potřeb pro údržbu obce, 
komunikaci s dodavateli technických 
prací, vedení sběrného dvora a v ne-
poslední řadě i  v  samotné fyzické 
práci na údržbě obce. Pořád se učím, 
zvláště v technických věcech. Nějaké 
zkušenosti jsem sice získala, když 
jsem pomáhala manželovi, který byl 
živnostník  – zámečník, ale je toho 
hodně, co je třeba vědět kolem údrž-
by zeleně a obecního majetku.

Co tě v práci nejvíce motivuje?
Když je práce za mnou a  za mými 
kolegy vidět, něco většího a  dlouho-
dobého se podaří zvládnout. Často 
se k  takové práci vracím a  kochám 
se. Pochval tolik nepřichází, lidé si 
spíše všímají toho, co se nepodařilo 
zvládnout. Ale i to je jistou motivací. 
V  rámci počtu zaměstnanců se sna-
žíme oprávněným podnětům občanů 
vyhovět.

Jak probíhá tvůj běžný pracovní 
den?
Hodně závisí na ročním období. 
V kaž dém případě máme ráno se za-
městnanci krátkou poradu, která se 
týká rozdělení prací. Ve školní dny 
mívám ráno službu na přechodu pro 
chodce před školou. Práci v  kance-
láři, pokud to okolnosti umožňují, 
směřuji do doby, kdy je venku ne-
vlídno. Jinak pracuji se zaměstnanci 

při běžných pracích na údržbě obce 
a zeleně. Tato práce, která mě baví, je 
zpravidla přerušována několika tele-
fonáty nebo schůzkami.

A  teď otázka na tělo. Jak se ti 
pracuje, když nadřízeným je tvůj 
syn?
Syn už je několik let dospělý a nauči-
la jsem se na něho nepohlížet jako na 
dítě. Samozřejmě, že se v  ledasčem 
neshodneme. Někdy on dá na mé 
zkušenosti a  já se naopak snažím 
respektovat jeho názory, a  hlavně 

elán do různých změn. Občas jsem 
už znavena životem a  do některých 
změn se mi nechce. Na spoustu věcí 
máme stejný pohled a  pak je spolu-
práce velmi dobrá.

Jaké jsou tvé vize, které bys 
chtěla vznést do krajiny v obci?
Ráda bych, aby krajina v  okolí naší 
obce sloužila všem. Je třeba, aby zde 
byly zastoupeny traviny, keře i stro-
my. A to v takovém rozmanitém dru-

hovém zastoupení, které sem patří. 
Krajina pak poskytuje útočiště a po-
travu pro živočichy od těch nejdrob-
nějších až po srny, které jsou zde asi 
tím největším volně žijícím. Po výsad-
bě zeleně je třeba klást důraz na její 
následnou péči, aby zeleň prospívala. 
Také pán tvorstva zde musí mít své 
místo, jemu zase slouží vycházkové 
trasy a  mobiliář k  využití volného 
času.

Velmi mě zaujal projekt Živá krajina, 
do kterého se obec zapojila. Jedná se 
o opatření sloužící k zadržování vody 
v  krajině. Sucho trápí tuto krajinu 
dlouhodobě a snad se většinu opatře-
ní podaří prosadit.

Co ráda děláš ve volném čase?
Jsem celkem aktivní člověk. Ráda 
jezdím na výlety na kole, chodím na 
procházky se psem a  poznávám za-
jímavá místa v naší zemi, hlavně ta, 
která se týkají přírodních zajímavostí 
a historie. V zimě ráda lyžuji. Také se 
věnuji genealogii.

Máš nějaký zaručený způsob, 
jak po náročném dni načerpat 
energii a zrelaxovat?
S tím mám trochu problém, byla jsem 
zvyklá jet až na doraz. Poslední roky si 
už ale tělo říká: „Alčo, brzdi!“ Energii 
získávám z dobrého jídla a snažím se 
o pravidelný spánek. V létě odpočívám 
u bazénu nebo v křesílku na zahradě. 
V  zimě u  relaxačního cvičení nebo 
u televize a knihy.

ptala se – Jaroslava Urbánková

odpovídala – Alena Ulbrichová

„ Ráda bych, aby krajina 
v okolí obce sloužila všem. “

„  Nedokázala jsem si
představit, že budu celý
den sedět v kanceláři. “
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Nová dětská 
skupina
Veselá 
školička 
Zuzanka
1. 1. 2023 byl zahájen provoz 
nové dětské skupiny Veselá 
školička Zuzanka v Kobylnicích. 
Dětská skupina se nachází v no-
vém polyfunkčním domě na uli-
ci U Řempa 388.

Co je to dětská 
skupina?
Kvalitní péče o vaše děti v nové 
dětské skupině v Kobylnicích
Jsme potěšeni, že pro rodiče malých 
dětí můžeme nabídnout službu nově 
vybudované dětské skupiny v  Kobyl-
nicích. Nová dětská skupina má ka-
pacitu 24 dětí, které jsou rozděleny 
do dvou tříd. Pro každou třídu jsou 
k dispozici 2 pečující chůvy, které se 
starají o spokojenost a náplň dne dětí. 
Pečující osoby jsou plně kvalifikovány 
pro práci s dětmi v dětské skupině.

Pro koho je určena 
a  jaké má výhody 
dětská skupina?
Celoroční provoz včetně prázd-
nin s řadou kroužků pro vaše děti
Dětská skupina je určena pro děti ve 
věku 1,5  – 4 roky. Cílem této dětské 
skupiny je pomoci rodičům, kteří nedo-
sáhnou na klasickou mateřskou školu. 
Dále pomáhá sladit práci a péči o děti 
a přispívá k rychlejšímu návratu rodičů 
z  rodičovské dovolené do zaměstnání 
a  možnosti volit i  částečný pracovní 
úvazek. Vzhledem k možnosti nastave-
ní i kratšího typu docházky (2 nebo 3 
dny v  týdnu), pomáháme maminkám 
na mateřské dovolené, aby si mohly 
vyřídit potřebné záležitosti na úřadech, 
lékaře, či si jít zacvičit, nebo si jen odpo-
činout. Dětská skupina velmi napomá-
há dětem k rychlejší adaptaci v kolekti-
vu a připravuje děti na větší kolektiv ve 
státních mateřských školách. Dětská 
skupina je novinkou ve spektru mož-
ností nekomerčních služeb péče o děti 
předškolního věku a díky příspěvkům 
od státu nabízí mnohem nižší školkov-
né než jiné soukromé školky. Nabízíme 
různé varianty typu docházky od kaž-
dodenní až po dva dny v týdnu a neopo-
mínáme na pozvolný adaptační proces.
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Provoz a kroužky 
pro děti
Pro děti ve věku 1,5-4 roky 
výborná příprava na mateřskou 
školku
Dětská skupina je v provozu celoroč-
ně (včetně prázdnin), denně v  době 
od 7–16:30 hod (vyjma víkendů 
a  státních svátků). S  dětmi pracuje-
me v  rámci řízených činností, podle 
nastaveného plánu výchovy a  péče, 
který máme tematicky sestavený na 
celý školní rok. Pro děti je dále při-
pravena řada kroužků, při kterých 
rozvíjejí své dovednosti a  znalosti. 
Mohou se těšit na keramiku, pohy-
bový kroužek, výtvarný kroužek, 
hudební kroužek a  loutkové divadlo. 
Součástí dětské skupiny je i  vlastní 
venkovní hřiště, na kterém děti tráví 
hodně času od jara do podzimu.

Naše cíle
Cílem jsou nadšené a  spokoje-
né děti a rodiče.
Naším cílem jsou nadšené děti, které 
aktivně prožijí den ve školičce a spo-
kojení rodiče, kteří mohou vykonávat 
své pracovní povinnosti s pocitem, že 

je o jejich děti dobře postaráno. Dále 
je naším cílem přirozený rozvoj dětí 
v  oblasti sebeobsluhy a  osvojení si 
hygienických návyků.

Jak se přihlásit?
Přihlášky do školičky jsou již v běhu, 
zájemci volejte, pište a  informujte 
se na možnosti docházky. Aktuálně 
máme volná místa na nový školní rok 
od září 2024.

Kontakt:
tel.: 775130958,

Petra Sedláčková, Dis, 

email:  
kobylnice@veselaskolickazuzanka.cz,

web: www.veselaskolickazuzanka.cz

Těšíme se na všechny děti. 

Majitelka: Zuzana Vacková 

Provozovatel: Dětská skupina Veselá 
školička Zuzanka, z.s.

Možná si kladete otázku, proč je hraní 
karetních nebo deskových her dobré? 
Naším cílem je odpoutání děti od televi-
ze či monitoru a představení jiné mož-
nosti trávení volného času tzv. offline.

Kromě dobré zábavy si během hraní 
nenucenou formou děti trénují komu-
nikaci, spolupráci, také ale například 
logické uvažování.

Nejmenší děti se učí respektovat pravi-
dla, a také počítání a čtení.

Nové „moderní“ deskové hry spojují 
klasické prvky zapojení paměti, ale 
jsou také zajímavější, rozvíjí strategii 
a učí děti přemýšlet krok dopředu. A co 
víc, jsou také krásně designově zpraco-
vané.

Zapojení rodičů do hry společně s dět-
mi je vítáno. Vyzkoušejte, jistě nebude-
te zklamaní.

Deskovky

Dana Dostalíková
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co?
nás čeká
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kalendář
březen
20. 3. – Den otevřených dveří ZŠ a MŠ
21. 3. – Vítání jara
 – Mše svatá
23. 3. – Vepřové hody
28. 3. – Velikonoční hrkání
29. 3. – Velikonoční hrkání
30. 3. – Velikonoční hrkání

duben
6. 4. – Jarní úklidový den
16. 4. – Zápis do 1. ročníků ZŠ
18. 4. – Mše svatá
30. 4. – Pálení čarodějnic

květen
14. 5. – Zápis do MŠ
16. 5. – Vystoupení ke dni matek a otců
 – Mše svatá
18. 5. – Pivní slavnosti
19. 5. – Cykloodpoledne pro děti
26. 5. – Uzávěrka Kobylnických 
  listů 2/2024
31. 5. – Letní noc

červen
1. 6. – Den dětí
 – Dětská olympiáda
17. 6. – Vydání Kobylnických 
  listů 2/2024
20. 6. – Mše svatá
22. 6. – Den muziky pro zdraví
28. 6. – Hurááá prázdniny

Letos se po 12 letech vrátíme do krás-
né oblasti Rakouska do Solné komo-
ry. Pojedeme v  termínu od 22.  8. do 
25. 8. 2024.

Sraz účastníků bude ve 4 hodiny u ha-
sičské zbrojnice. Po naložení kol do 
přívěsu nás autobus dopraví do St. 
Wolfgangu, kam přijedeme asi po 6 ho-
dinách jízdy.

V  St. Wolfgangu vyložíme kola a  za-
čne naše třídenní putování Solnohrad-
skem. Ve městě si prohlédneme kostel 
z  15. století, historickou zubačkovou 
dráhu a vydáme se kolem Wolfganské-
ho jezera. Toto jezero je považováno 
za nejkrásnější v Rakousku. Postupně 
projedeme městečkem Strobl s  pěk-
nými parky, dále největšími a  nejob-
líbenějšími lázněmi v  Rakousku v  St. 
Gilgenu, rodištěm matky W. A. Moza-
rta. Poté se kolem jezírka Krottensee 
a části jezera Mondsee přesuneme do 
kempu Austriacamp Mondsee, kde bu-
deme obě noci ubytováni. Trasa touto 
romantickou krajinou bude dlouhá asi 
35 km.

V pátek podnikneme okružní cestu ko-
lem největšího jezera v Rakouských Al-
pách – Attersee. Pojedeme přes Unte-
rach, Nussdorf, Attersee, Seewalchen, 
Weyregg zpět do kempu v Steinbachu. 
Jsou to malá města a vesnice zasazená 
v údolích mezi skalami. Jezero je rájem 
potápěčů díky průzračně čisté vodě. 
Takže brýle a šnorchly s sebou. Okruh 
kolem jezera má asi 50 km.

V sobotu se vydáme okolo jezera Mond-
see. V  Rochuspointu navštívíme hrob 
Viktora Kaplana, vynálezce turbíny, 

Na kole okolo jezer
Solné komory

a projedeme se po stezce, která je po 
něm pojmenována. Pokračovat bude-
me směrem na Mirenau, Maierhof do 
městečka Mondsee, kde se nachází bý-
valý klášter a kostel z roku 748. V mís-
tě je i muzeum prehistorických sídlišť. 
Dále pojedeme přes St. Lorenz a Schar-
fling do Wiesenau, kde na nás bude po 
ujetí asi 55 km čekat autobus. Po nalo-
žení kol vyrazíme zpět do Kobylnic.

Cena za nocleh v Austriacamp Mond-
see, ve kterém strávíme 2 noci ve vlast-
ním stanu je: 

 stan pro 2 osoby 13,20 Eur/noc
 stan pro 3 osoby 14,20 Eur/noc
 dospělý 10,50 Eur/noc
 6-14 let 9 Eur/noc
 daň 2,40 Eur

Stravu si zajišťuje každý sám.

Počet účastníků (40) je limitován pří-
věsem na kola. Přihlašovat se můžete 
podle již zavedených pravidel na obec-
ním úřadě od středy 3. 4. 2024 od 15:00 
hodin. Cena za dopravu bude přibližně 
1.500 Kč. Vzhledem k neustále se mě-
nícím cenám PHM není možné v tuto 
chvíli stanovit přesněji.

Záloha 1.000 Kč se bude vybírat při při-
hlášení, doplatek měsíc před odjezdem 
a přibližně v  tuto dobu bude také pro 
zájemce informativní schůzka (včetně 
předání podrobného itineráře v tištěné 
či mobilní podobě).

!!! Nezapomeňte na platný cestovní do-
klad a připojištění léčebných výloh!!!
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Pozvánka 
na hody

Kobylničtí stárci

Letošní Tradiční kobylnické hody 
se uskuteční v termínu 9. až 11. srp-
na. Pokud už ti bylo alespoň 15 let 
a chtěl/a by ses zapojit, poznat nové 
lidi a užít si spoustu zábavy, budeme 
moc rádi, když se ozveš. Scházet se 
budeme každou neděli zhruba od 
konce dubna. Ozvat se můžeš na náš 
instagram @kobylnicti.starci, nebo 
Adéle Zlatníkové na telefonní číslo 
605 867 581.

SSvvaattýý  ttýýddeenn  
aa VVeelliikkoonnooccee  
vv nnaaššeemm kkoosstteellee

2233..  33.. PPřříílleežžiittoosstt  kkee  ssvvááttoossttii  ssmmíířřeenníí    ((99::0000  -- 1111::0000))

2244..  33.. KKvvěěttnnáá nneedděěllee,,  bboohhoosslluužžbbyy vv  77::0000,,  88::4455  aa  1188::3300
VV  88::4455  pprrůůvvoodd ss  rraattoolleessttmmii

2288..  33.. ZZeelleennýý  ččttvvrrtteekk,,  oobbřřaaddyy  ppoosslleeddnníí  vveeččeeřřee  vv  1188::0000  

2299..  33.. VVeellkkýý  ppáátteekk
DDeennnníí  mmooddlliittbbaa  ccíírrkkvvee  vv  88::0000
KKřříížžoovváá  cceessttaa  dděěttíí  vv  99::0000
VVeellkkooppáátteeččnníí  oobbřřaaddyy  vv  1155::0000  
KKřříížžoovváá  cceessttaa  vv  JJiiřřííkkoovviiccíícchh  vv  LLoouuččkkáácchh  vvee  2200::0000

3300..  33.. BBíílláá  ssoobboottaa
DDeennnníí  mmooddlliittbbaa  ccíírrkkvvee  vv  88::0000
VVeelliikkoonnooččnníí  vviiggiilliiee  vvee  2200::0000  

3311..  33.. VVeelliikkoonnooččnníí  nneedděěllee,,  bboohhoosslluužžbbyy  vv  77::0000,,  88::4455  aa  1188::3300

11..  44.. VVeelliikkoonnooččnníí  ppoonndděěllíí,,  bboohhoosslluužžbbyy  vv  77::0000  aa  88::4455

Program Velikonoc ve farnosti 
Šlapanice
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Máte zájem 
o zábavnou 
formu, 
sloužící 
k procvičení 
mozku?
Pokud ano, tak vám nabízím návštěvu 
KLASu v Kobylnicích. KLAS je zkrat-
ka a  znamená KLUB AKTIVNÍCH 
SENIORŮ. Naše skupina vznikla už 
v roce 2009 a tak letos to bude 15 let 
od jejího založení. V  rámci naší čin-
nosti řešíme jednoduché úkoly, které 
jsou zaměřeny na zlepšení kondi-
ce mozku, koncentraci pozornosti 
a také na krátkodobou i dlouhodobou 
paměť. Nejedná se o žádné soutěžení 
v čase, či ve správnosti. Není to nic, 
co by vás mohlo stresovat. Některé 
náročnější úkoly řešíme společně 
a  často se stává, že se i  velmi dob-
ře při společném řešení pobavíme. 
Uvádím průběh celého sezení ze dne 
19.  února  2024. Jedná se o  setká-
ní č.  225 pod názvem „Zajímavosti 
z České republiky“.

Krátce před 9. hodinou ranní se schá-
zíme v zasedačce na obecním úřadu. 
Úvodem se pozdravíme a  přivítáme 
a zazpíváme si naši hymnu. Její text 
složila paní Marie Valachová a  je na 
nápěv písně „Rolničky, rolničky“. 
A začínáme pracovat. Nejdříve se po-
kusíme zahřát mozek velmi jednodu-
chou přesmyčkou:

Dále následuje úloha na koncentraci 
paměti pod názvem

Potom se zaměříme na hlavní téma 
ZAJÍMAVOSTI Z ČR. Projdeme a oži-
víme si to, co už jsme téměř zapo-
mněli. Po krátké diskuzi pokračuje-
me dalším úkolem.

1. ARYB
2. ÉHCBL
3. LSATÁ
4. OCOEV
5. NÁNAB
6. HAROTV

7. ZLANEIEN
8. OBYRVŮK
9. STOTĚNIVY
10. YULNŠĚINT
11. NIERKAÁLM

Salát z písmenek

Minisudoku:

1

3 4

4

2

1.
2.
3.
4.

5.
6.
Slovo navíc:

V tabulce je ukryto 6 barev a navíc je 
tam další slovo, které se k této skupi-
ně hodí. Najdete také to slovo?

Ukryté barvy  
v tabulce:

e z o m l p č i k l á x
t e l o h e ž u l o y ě
g l ů d j č e r v e n á
m i e r k e s f á t k p
o z l á á h t m o d á ž
r e e m o d u h a o l d
a f l l i ů á d ě u d r
n á k e e f ú h t e l i
ž o r a n n d á í h m ů
o c s e b a á k l o s u
v f i a l o v á ř s o n
á n e p e t o l á j m á

Matematická  
hádanka:
Můj syn je pětkrát starší než moje 
dcera. Moje žena je pětkrát starší než 
můj syn a já jsem dvakrát starší než 
moje žena. Moje matka, která dnes 
slaví 81. narozeniny, má tolik let jako 
my všichni dohromady. Kolik roků je 
každému z nás?

 Můj syn
 Moje dcera
 Moje žena
 Já
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Doplňte jméno:
Hlavolam s kartami: 
Zábava na doma  
s rodinou

Pokuste se správně doplnit jména 
středověkých známých osobností. To 
už je náročnější úkol, ale společnými 
silami jej opět vyřešíme a potrénuje-
me si dlouhodobou paměť.

Na závěr ještě jeden příklad.

A na závěr máme vždy nějakou opti-
mistickou příhodu a případně nějaké 
řešení na doma spolu s rodinnými 
příslušníky. 

Arnošt z
Daniel Adam z
Kryštof Harant z
Záviš z
Mikuláš z
Jan Žižka z
Václav Hájek z
Jiří z
Johanka z
Adam Michna z
Lev z
Blanka z
Jan Roháč z
Zdislava z
Jindřich z
Zbyněk Zajíc z
Václav Šašek z
Tadeáš Hájek z
Petr Vok z 
Jan Milíč z
Tomáš Štítný ze

Na konkrétním příkladu jsem chtěla 
ukázat smysl našich setkání. Oprav-
du se nejedná o plané povídání, ale 
máme snahu o to, abychom trochu 
probraly naše mozkové buňky v mi-
lém a přátelském prostředí.

Pokud vás můj popis činnosti KLA-
Su trochu zaujal, tak nás navštivte 
a pokuste se koncentrovat svoji pa-
měť s námi. Rády vás přijmeme mezi 
sebe. 

Za seniorky KLASu

Zdena Karmazínová

Umístěte čtyři karty uvedené níže do 
mřížky, do každého okénka po jedné 
kartě tak, aby byly splněny následují-
cí podmínky.

• Karty v obou sloupcích dá-
vají dohromady stejnou cel-
kovou hodnotu.

• Součet řádků se liší o dvě.
• Součet spodního řádku je 

vyšší než součet horního 
řádku.

3

4

8

7
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inzerce

PŘÍMĚSTSKÝ TENISOVÝ KEMP
ŠLAPANICE

Program:
8:30-9:00  Příchod dětí do areálu 
(po domluvě bude možné dřívější příchod)

9:00-12:00  Tenisový a sportovní trénink 
     s krátkou přestávkou na svačinu,   
     výuka angličtiny s lektorem
12:00-13:30 Oběd, polední pauza
13:30-15:00  Sportovní trénink a hry
15:00-15:30  Odchod dětí domů
(v případě potřeby lze domluvit pozdější vyzvednutí rodičem)

Věk hráčů:  5-15let (účast je možná i pro uplné začátečníky)

Místo:   tenisové kurty SK Raketa Šlapanice, ulice: Jana Dvořáka 98
    (poslední areál na cyklostezce směrem do Ponětovic)

S sebou:   sportovní oblečení a obuv, láhev na vodu, tenisovou raketu
     (případně půjčíme)

V případě nepříznivého počasí bude zajištěn náhradní program.
Jedno odpoledne v týdnu (dle počasí) bude výlet po okolí se sladkou odměnou.

Přihlášku a více informací naleznete na webu dominikpodsednik.cz/kempy

V CENĚ ZAHRNUTO: 
kvalifikovaní trenéři, 
pronájem areálu, obědy, 
svačinky, pitný režim, 
učitel angličtiny, 
půjčení raket

3.900

8.- 12.
červenec
2024

Kč
za týden

DOMINIKPODSEDNIK.cz TENNIS ACADEMY

Dominik Podsedník - trenér, tel.: 739 375 278
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Máte nápad na článek?
Napište nám!

Rádi ho zveřejníme.

email: kobylnicke.listy@kobylnice.cz
NEBO

přineste osobně na obecní úřad
NEBO

vhoďte do schránky obecního úřadu

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Obec Kobylnice, Na Budínku 240, 664 51 Kobylnice, 
IČ 00488160, evidenční číslo: MK ČR E 17543. Toto číslo vyšlo 18. března 2024. Sazba a grafické zpracování: 
Obec Kobylnice – Šimon Kvasnička. Příští číslo vyjde 17. června 2024 a uzávěrka je 26. května 2024.



43

webový archiv Kobylnických listů

www.kobylnice.cz@obeckobylnice/obeckobylnice

Sledujte Kobylnice i online!

@videakobylnice
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